


Coalition Activities Reporting The Global Action Week- 2016

“Fund the Future: Education Rights Now”

Coalition Name: Sudanese Coalition for Education For All (SCEFA)

Activity (1)				
Activity Date	Activity Title	Activity Summary Description	Activity objectives	Activity implementation outcomes
25 April	Launching Global Action Week for Education	<p>the GAWE launched within the School Grant Workshop (exchange experiences) honored by Minister of States at the MoE, 200 participants participated in the workshop from the states that funded by GPE.</p> 	To announce on starting of the events and exchange the experiences on the School Grant Project within the GAWE theme.	The states presented a presentation on School Grant Project funded by GPE via World Bank and to announcing on the starting of the GAWE.

Activity (2)

Activity Date	Activity Title	Activity Summary Description	Activity objectives	Activity implementation outcomes
26 April 2016	The events of publication and distribution of the outputs of research studies in the school dropout	The Support Stability of Pupils Program, for basic school organized in collaboration with MoE, GPE, EU, UNICEF, Plan International-Sudan & WB to distribution the outputs of the school dropouts. No of participants (150) 	To stand on the reality of the numbers of children and youth out of school and the reasons leads to dropout.	The research study distributed and discussed with partners.


Activity (3)


Activity Title	Activity Summary Description	Activity objectives	Activity implementation outcomes	
29 April	Open day for children and parallel exhibition on educational themes	The open day at (Alsaha Alhkadra) within the frame of governors community including different sketches and displays from children in addition to competitions, rewards, puppet theatre, story teller. No of participants (1500 children, parents and youth from Palestinian community.	To show the children talents	The children presented many of paints and sketches and songs related to educational themes.



Activity (4)				
Activity Date	Activity Title	Activity Summary Description	Activity objectives	Activity implementation outcomes
02May 10 am	contact the mass media forum for education to agree on the theme, time and date of the activity	Organization of the quarterly Media Forum on education funding which is coincided with the GAWE at the Sudanese Women Union. Media groups from the states will attend the forum. 109 participants including (50 media personnel).	Lobbying and advocacy to increase the education finance.	The media reflected the issue of education finance on media(T.V Channels, Daily Newspapers, Social Media,E

				.Newspaper)
Activity (5)				
Activity Date	Activity Title	Activity Summary Description	Activity objectives	Activity implementation outcomes

02 May 01 pm	conduct an assembly for children parliament	<p>Organizing a session for children parliament discuss the education financing, from the point of view of children, because the education is a basic right of children. The session will conducted at General Sudanese Women Union. (50 children from 50 school participated).</p> 	To discuss the challenges, which did not, allowed the children from going to school.	The children parliament presented a declaration consist of their rights regarding (education/health services). In addition, the children spent entraining day.
Activity (6)				
Activity Date	Activity Title	Activity Summary Description	Activity objectives	Activity implementation outcomes
17 May 2016	Lecture on : Strategic and political base for the formulation and enforcement	<p>A lecture on the strategic and political basis for the formulation and enforcement of international millennium development goals, which are prepared and presented by Ambassador Dr. / Izz al-Din Hamid / member of the Assembly -. The paper included a 6 axes, the importance is: the needs of the African continent. No of Participants (65)</p>	To enlighten the participants on the SDGs	To focus on Sudan problems instead of UN

	of SDGs			
Activity (7)				
Activity Date	Activity Title	Activity Summary Description	Activity objectives	Activity implementation outcomes
26 May 2016	Organizing a national workshop on the financing of education ensured for sustainable development.	Workshop will be organize for specialties' and decision makers from the National Council consists two working papers: a. A working paper on legislations and policies, to ensure good quality education for all. b. Investment in Education is a ensured for sustainable development. Participated by numbers of decision makers, parliamentarians, politicians and relevant bodies.	To increase the finance of education.	The recommendations raised to the chairman of the National Council. The Deputy of National Council Chairman and President of Education Committee of the NC, commitment



working on
increasing the
education finance.

GAW Pledges

Please identify, any **pledges** made by governments or decision makers during the Global Action Week for this year:

- 1- Increase education finance.
- 2- Review the legislations and policies regarding education.
- 3- Increase the teachers' salaries.
- 4- Provide opportunities to rehabilitation and training the teachers.

تقرير فعاليات اسبوع العمل العالمي 2016

“الإنفاق على التعليم : ضمان للمستقبل”

لائتلاف الائتلاف السوداني للتعليم للجميع (سكيفا)

النشاط (1)

مخرجات ونتائج تنفيذ النشاط	أهداف النشاط	ملخص وصف الفعالية/ النشاط	اسم/ عنوان النشاط	تاريخ النشاط
تم عرض تجارب الولايات لمشروع المنح المدرسية الممول من الشراكة العالمية عبر البنك الدولي والإعلان عن بداية انطلاق فعاليات الأسبوع العالمي للتعليم للجميع .	للإعلان عن بداية انطلاق فعاليات الأسبوع العالمي للتعليم للجميع وتبادل الخبرات في مشروع المنحة المدرسية في إطار تمويل التعليم ضمان للمستقبل	تم تدشين فعالية أسبوع العمل العالمي للتعليم للجميع ضمن فعاليات ورشة المنح المدرسية التجارب وتبادل الخبرات بحضور وزير الدولة بوزارة التربية والتعليم ومشاركة كل الولايات الممولة من مشروع الشراكة العالمية للتعليم GPE عدد المشاركين 200 مشارك ومشاركة	تدشين أسبوع العمل العالمي للتعليم.	25 أبريل 2016

Comment [u1]: هل من الممكن إعطاء نبذة عن المشروع و ما علاقته بموضوع الاسبوع العالمي و هو الإنفاق على التعليم


النشاط (2)				
تاريخ النشاط	اسم / عنوان النشاط	ملخص وصف الفعالية / النشاط	أهداف النشاط	مخرجات ونتائج تنفيذ النشاط
26 أبريل 2016	فعاليات نشر وتوزيع مخرجات الدراسات البحثية في التسرب المدرسي	نظم برنامج دعم استقرار التلاميذ بمرحلة الأساس بمشاركة الوزارة ومشروع الشراكة العالمية للتعليم والاتحاد الآري واليونيسفي وبلان العالمية - السودان والبنك الدولي نشر مخرجات دراسات تسرب التلاميذ . عدد المشاركين 150 مشارك ومشاركة	الوقوف علي واقع أعداد الأطفال والشباب خارج المدرسة والأسباب التي تؤدي إلي التسرب من المدرسة	تم توزيع الدراسة ومناقشتها مع الشركاء
				

Comment [u2]: هل من الممكن ارسال نسخة من الدراسة او ملخص عنها حتى تدرج في التحليل للتقرير الإقليمي

النشاط (3)				
مخرجات ونتائج تنفيذ النشاط	أهداف النشاط	ملخص وصف الفعالية/ النشاط	اسم /عنوان النشاط	تاريخ النشاط
قدم الأطفال العديد من الرسومات والفقرات المسرحية والعروض وفواصل غنائية مرتبطة بموضوع الأسبوع.	إظهار مواهب الأطفال المتعددة	اليوم المفتوح في الساحة الخضراء ضمن مبادرة مجمع راشد يحتوي على العديد من الفقرات المقدمة من قبل الأطفال المشاركين ومعرض يحتوي على عروض وبعض المسابقات والجوائز والقصص ومسرح العرائس والحكايات عدد المشاركين 1500 مشارك ومشاركة من الاطفال والاسر وشباب الجالية الفلسطينية	عمل يوم مفتوح للأطفال ومعرض مصاحب من ضمن فعاليات الأسبوع العالمي للتعليم.	29 أبريل 2016
				
النشاط (4)				
مخرجات ونتائج تنفيذ النشاط	أهداف النشاط	ملخص وصف الفعالية/ النشاط	اسم /عنوان النشاط	تاريخ النشاط

<p>تناولت العديد من أجهزة الإعلام موضوع الإنفاق على التعليم وذلك من خلال (قنوات التلفزيون- الصحف اليومية - الوسائط الإعلامية- والصحف الالكترونية)</p>	<p>الضغط والمناصرة لرفع نسبة الإنفاق على التعليم</p>	<p>تم تنظيم منتدى الإعلاميين ربع سنويا لتناول قضايا تمويل التعليم متزامنا مع أسبوع العمل العالمي في قاعة اتحاد المرأة السودانية بمشاركة جهات إعلامية من عدد من ولايات السودان المشاركين 109 من بينهم 50 إعلامي.</p> 	<p>منتدى الإعلاميين من اجل التعليم</p>	<p>2 مايو 2016 الساعة 10 صباحا</p>
<p>النشاط (5)</p>				
<p>مخرجات ونتائج تنفيذ النشاط</p>	<p>أهداف النشاط</p>	<p>ملخص وصف الفعالية/ النشاط</p>	<p>اسم /عنوان النشاط</p>	<p>تاريخ النشاط</p>

Comment [u3]: أرجو ذكر عدد البرامج و المقالات و إن كان العدد تقريبي و ارسال نماذج عنها

<p>- تلا برلمان الأطفال بيان يشتمل على القضايا التي يطالب بها الأطفال (كالتعليم والخدمات الصحية وغيرها. - استمت الأطفال بيوم ترفيهي</p>	<p>لمناقشة المشاكل التي تعيق الأطفال من الذهاب إلى المدرسة.</p>	<p>عقد جلسة لبرلمان الأطفال يتم من خلالها مناقشة تمويل التعليم من خلال وجهة نظر الأطفال باعتبار إن التعليم حق من حقوق الأطفال في الاتحاد العام للمرأة السودانية بمشاركة 50 طفل من خمسين مدرسة</p> 	<p>عقد جلسة لبرلمان حقوق الطفل لمناقشة تمويل التعليم</p>	<p>2 مايو 2016 الساعة الواحدة ظهرا</p>
<p>النشاط (6)</p>				
<p>مخرجات ونتائج تنفيذ النشاط</p>	<p>أهداف النشاط</p>	<p>ملخص وصف الفعالية/ النشاط</p>	<p>اسم /عنوان النشاط</p>	<p>تاريخ النشاط</p>
<p>التركيز على مشاكل السودان أولاً قبل الأمم المتحدة.</p>	<p>تنوير المشاركين عن أهداف الألفية الإنمائية</p>	<p>محاضرة عن القاعدة الإستراتيجية والسياسية لصياغة وإنفاذ الأهداف الإنمائية الدولية للألفية الثالثة، والتي أعدها وقدمها السفير الدكتور/ عز الدين حامد / عضو الجمعية - . وقد اشتملت الورقة على 6 محاور أهمها: احتياجات القارة الإفريقية. عدد المشاركين</p>	<p>محاضرة عن القاعدة الإستراتيجية والسياسية لصياغة</p>	<p>17 مايو 2016</p>

			وإنفاذ الأهداف الإنمائية الدولية للألفية الثالثة	
النشاط (7)				
تاريخ النشاط	اسم /عنوان النشاط	ملخص وصف الفعالية/ النشاط	أهداف النشاط	مخرجات ونتائج تنفيذ النشاط
26 مايو 2016	عقد ورشة عمل وطنية تمويل التعليم ضمان للتنمية المستدامة بالمجلس الوطني	ورشة لذوي الاختصاص وصناع القرار بالمجلس الوطني تشتمل على ورقتي عمل كالتالي: 1. ورقة عن التشريعات والسياسات وضمان التعليم الجيد للجميع. 2. الاستثمار في التعليم ضمان التنمية المستدامة. بمشاركة عدد 150 من متخذي القرار والنواب والسياسيين وممثلي الجهات الحكومية	زيادة الإتفاق على التعليم.	تم رفع التوصيات إلى رئيس المجلس الوطني وتعهد والتزام من نائب رئيس المجلس الوطني ورئيس لجنة التربية والتعليم والبحث العلمي بعمل علي زيادة مخصصات التعليم

Comment [u4]: الرجاء ارسال ملخص التوصيات او البيان المقدم إلى المجلس الوطني



تعهدات الحكومة في تنفيذ المطالب في أسبوع العمل العالمي

الرجاء ذكر التعهدات والالتزامات التي تعهدت الحكومة أو صناع القرار السياسيين بتنفيذها

1- زيادة نسبة الإنفاق على التعليم

2-مراجعة القوانين والتشريعات المتعلقة بالتعليم.

3- زيادة رواتب المعلمين

4- توفير فرص لتأهيل وتدريب المعلمين.

Comment [u5]: هل تمت المطالبة بنسبة معينة؟ هل هي من الناتج المحلي ام نسبة من موازنة الحكومة؟